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Onderwerp 
Advies jongerenraad omgevingsvisie Achtkarspelen 2023 

Beste leden van de Jongerenraad Achtkarspelen, 

Op 21 september jongstleden heeft de gemeenteraad de nieuwe omgevingsvisie 
Achtkarspelen 2023 behandeld. Er is over de visie gestemd en daarbij waren er 16 
raadsleden voor en 2 raadsleden tegen. De visie is daarmee dus nu officieel 
vastgesteld door de raad. 

In aanloop naar de behandeling van de omgevingsvisie heeft de CDA-fractie jullie 
raad om advies gevraagd en op 19 september 2023 is jullie antwoord naar de 
gemeenteraad gestuurd. Voor het bestuur en de medewerkers van de gemeente is 
het belangrijk om te weten wat de jonge generaties in Achtkarspelen belangrijk 
vinden. Daarom wil het college van Achtkarspelen jullie graag hartelijk bedanken 
voor jullie advies. 

De visie is nu wel vastgesteld, maar nu moeten we er mee aan de slag. De visie 
geeft globaal aan hoe de toekomst er uit moet zien, maar de komende jaren moet 
nog meer in detail uitgewerkt worden hoe we het Achtkarspelen uit de visie 
werkelijkheid kunnen laten worden. Dit gebeurt bijvoorbeeld in de zogenaamde 
omgevingsprogramma's. Het advies dat jullie aan de raad gegeven hebben, heeft 
niet geleid tot aanpassingen in de visie zelf, maar jullie vragen en suggesties zijn 
wel heel bruikbaar voor deze programma's. 

Woningbouw 
In jullie brief vragen jullie aandacht voor de bouw van betaalbare woningen. Nu is 
het zo dat de gemeente zelf geen nieuwe huizen bouwt, maar dit doen 
projectontwikkelaars, particulieren en woningbouwstichtingen. Daarnaast beslist de 
gemeente ook niet als enige hoeveel woningen er mogen komen. De rijksoverheid 
en de provincie Fryslán hebben daar ook invloed op. Nog niet zo lang geleden is 
daarom de Regionale woondeal 2022-2030 Regio Noordoost Frys/án opgesteld. 



Deze kunnen jullie vinden op https://www.fryslan.frl/wonen/. Daarin valt op dat in 
noordoost Fryslán nu weer meer woningen gebouwd mogen worden dan in de 
afgelopen jaren. 

We hebben als gemeente wel invloed op de procedures die doorlopen moeten 
worden voordat er woningen gebouwd kunnen worden. In het verleden gingen 
plannen van afdeling naar afdeling en duurde het soms lang voordat er een 
vergunning werd verleend. In aanloop naar de omgevingswet die op 1 januari 2024 
van kracht wordt, is dat veranderd. Tegenwoordig worden plannen met alle 
betrokkenen aan zogenaamde "omgevingstafels" besproken. Daarbij komt dan alles 
in een keer aan de orde; eisen aan de bouw, klimaatbestendigheid, 
energievoorziening,  etc. 

We moeten op dit moment nog wel met de nieuwe werkwijze leren werken, maar 
het is de bedoeling dat procedures op die manier straks sneller en soepeler 
verlopen. Het college en de gemeenteraad hebben hier volop aandacht voor. 
Daarbij willen we woningbouwers de ruimte geven voor nieuwe ideeën en 
innovaties, maar ook willen we bewoners met "participatie" betrekken bij een 
goede inrichting van de openbare ruimte. Met deze aanpak hopen we dat er 
voldoende betaalbare woningen voor toekomstige generaties gerealiseerd kunnen 
worden en dat de dorpen aantrekkelijke plekken blijven om te wonen. 

Tiny  houses 
In jullie advies staan jullie ook stil bij de mogelijkheden van Tiny  houses.  Deze 
woonvorm is zeker een van de opties om het woningtekort terug te dringen. De 
gemeente wil graag dat er woningen komen die betaalbaar zijn, maar vooral ook 
dat ze bij de bewoners passen. Een gemiddeld gezin van vier mensen wil 
bijvoorbeeld graag een woonhuis met veel ruimte. Bij mensen die heel 
milieubewust zijn, passen Tiny  houses  waarschijnlijk beter (hoewel Tiny  houses  ook 
best duur kunnen zijn). Ze kiezen heel bewust voor klein wonen en streven naar 
een leven zonder stress in een schone wereld waar aandacht is voor mens, dier en 
plant. 

Aan de zuidkant van Buitenpost bij Acht oan de Diken en Lutkepost wordt een 
nieuwbouwplan ontwikkeld. Een ontwerpteam is nu bezig om verschillende soorten 
woningen in dit plan te passen. Hierbij wordt ook ruimte gecreëerd voor een aantal 
Tiny  houses. 

Borden hondenuitlaatplekken 
In jullie advies geven jullie ook nog een praktische suggestie mee over honden-
uitlaatplekken en het plaatsen van bordjes. In de gemeente Smallingerland is het 
inderdaad zo dat er veel meer gedaan wordt om hondenpoep op te ruimen en 
daarvoor zijn er prullenbakken en bordjes geplaatst. De hondeneigenaren in 
Smallingerland betalen hier ook een aparte "hondenbelasting" voor. Hiermee 
kunnen dan materiaal en mensen in de buitendienst betaald worden. 

In Achtkarspelen is dit anders geregeld. Hondeneigenaren betalen geen 
hondenbelasting, maar zijn ook zelf verantwoordelijk voor het opruimen van 
hondenpoep. Er zijn bij de buitendienst ook geen mensen beschikbaar om 
prullenbakken voor hondenpoep te legen. Daar komt bij dat bordjes onhandig zijn 
bij het maaien van grasvelden. Er moet dan meer met de hand om de paaltjes heen 



gemaaid worden. Deze aanpak is een keuze die de politiek gemaakt heeft, maar op 
basis van reacties van bewoners kan dit in de toekomst misschien veranderen. 

Datagedreven werken 
Met het vaststellen van de omgevingsvisie heeft de gemeenteraad ook besloten dat 
het college moet monitoren of de doelen worden gehaald. Dat moet gebeuren op 
basis van data en een datagedreven manier van werken. In de visie staat hierover: 
"We bieden raad en college hierbij voortdurend de belangrijkste kengetallen en 
ontwikkelingen aan via bijvoorbeeld dashboards. We kijken hierbij naar "harde" 
data en naar de ervaringen en meningen van onze inwoners. Want ook dat is data." 

Binnenkort wordt gestart met het ontwikkelen van deze omgevingsmonitor. We zijn 
blij dat jullie in jullie advies het belang hiervan benadrukken. We weten nog niet 
exact hoe de monitor er uit gaat zien, maar wel is het van belang dat we als 
gemeente feedback krijgen. We hopen daarom ook dat jullie de ontwikkelingen 
rond de omgevingsvisie blijven volgen en dat jullie ons gevraagd, maar ook 
ongevraagd advies blijven geven. 

het college van burgemeester en wethouders van Achtkarspelen, 

secretis, burgemeester, 

dhr. mr. M . de Jong dhr. mr. O.F. Brouwer 
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